

Managing World Cities 國際都會之管理

Thursday October 23, 2008 二零零八年十月二十三日(星期四)

Cliftons, Level 33, 9 Queen's Road Central, Hong Kong

地點：香港中環皇后大道中 9 號 33 樓 Cliftons 會議廳

9:30 – 10:00 Tea reception 接待會

Opening Ceremony 開幕典禮

10:00 – 10:15 Welcoming address 歡迎辭

Professor Richard YC Wong, Deputy Vice-Chancellor and Provost, The University of Hong Kong

香港大學首席副校長王于漸教授

10:15 – 10:40 Keynote address 主題演講

The Honourable Donald Tsang, The Chief Executive, Hong Kong Special Administrative Region, People's Republic of China

中華人民共和國香港特別行政區行政長官曾蔭權先生

10:40 – 11:00 Messages of support from London and New York City

來自倫敦及紐約市之贊言與鼓勵

11:00 – 11:30 Keynote address 主題演講

Dr Victor K Fung, Council Chairman, The University of Hong Kong

香港大學校務委員會主席馮國經博士

11:30 – 12:00 Overview of Managing World Cities research collaboration

國際都會之管理研究合作概述

12:00 – 1:45 Lunch 午飯

World Cities Forum 國際都會論壇

1:45 – 2:15 Professor Hank V Savitch (University of Louisville, USA): "What Makes a Great City Great? Putting the North American City in Global Context"

「偉大城市何以偉大？全球化環境下的北美城市」

2:15 – 2:45 Professor Peter Newman (University of Westminster, UK): "Four Perspectives on European World Cities"

「關於歐洲國際都會的四個觀點」

2:45 – 3:00 Tea break 小休

3:00 – 3:30 Professor Takashi Tsukamoto (University of North Carolina at Greensboro, USA): "World Cities: Asian Perspectives"

「國際都會：亞洲角度」

3:30 – 4:00 Professor Emmanuel Brunet-Jailly (University of Victoria, Canada): "Thinking about World Cities"

「有關國際都會的思考」

4:00 – 6:00 Open forum 公開論壇

Facilitator 主持人: Leonard Lane

Managing World Cities 國際都會之管理

Friday October 24, 2008 二零零八年十月二十四日(星期五)

Council Chamber, 8/F, Meng Wah Complex, The University of Hong Kong

地點：香港大學 明華綜合大樓八樓 校務會議室

8:30 – 9:00 Tea reception 接待會

9:00 – 11:00 World Cities survey data 國際都會調查數據

Facilitators 主持人: Leonard Lane, Richard Walker

The session will examine world cities survey data recently collected in Hong Kong, London and New York for the Managing World Cities research initiative.

本節將討論本研究計劃最近在香港、倫敦及紐約三地所搜集之調查數據。

11:00 – 11:15 Coffee break 小休

11:15 – 12:45 Parallel sessions for Theme One and Theme Two

論題一及論題二雙軌會議

Theme One: Managing Human Capital

論題一：人力資本管理

Facilitators 主持人: Selina Chen, Ka-Ho Mok

Rapporteur 書記: Travis S K Kong

The session will focus on immigration policy; research and development policy; and higher education policy and positioning

本節將探討入境政策、研究與發展政策、高等教育政策及定位。

Theme Two: Policy Processes

論題二：政策過程

Facilitators 主持人: Dennis C Smith, Richard Walker

Rapporteur 書記: Sara Jordan

The session will focus on governance capacity; civil engagement; and crisis management

本節將探討管治能力、公民參與及危機管理。

12:45 – 2:00 Lunch 午飯

2:00 – 3:30 Parallel sessions for Theme Three and Theme Four
論題三及論題四雙軌會議

Theme Three: Quality of Life
論題三：生活質素

Facilitators 主持人: Chris Hamnett, Dennis C Smith

Rapporteur 書記: M Ramesh

The session will focus on managing crime and public order; managing health care and health financing; and managing urban marginality
本節將探討治理犯罪活動及公共秩序、醫療管理及融資與及城市邊緣化之管理。

Theme Four: Sustainable Development
論題四：可持續發展

Facilitators 主持人: Paul Ekins, Richard Walker

Rapporteur 書記: George Lin

The session will focus on energy policy; environmental protection policy; and transport and logistics policy
本節將探討能源政策、環保政策與運輸及物流政策。

3:30 – 3:45 Tea break 小休

3:45 – 6:00 Managing World Cities
國際都會之管理

Facilitators 主持人: Leonard Lane, Richard Walker

The session will focus on culture and heritage; financial sector; and regional hub. It will then consider governance and management challenges and prospects in Hong Kong, London and New York.
本節將探討文化與文化遺產、金融中心、區域中心；亦會考慮有關管治及管理香港、倫敦及紐約之挑戰與展望。

Note: On the third day, the Managing World Cities conference will turn into a business meeting for academic research collaborators chiefly from HKU, KCL and NYU.

備注：第三天會議主要為香港大學、倫敦大學國王學院及紐約大學學術研究合作者之間的工作會議。

~ End~